
Svarnotat KMT 17.04.2023 Bent Roldgaard vedr. status 
på træpolitik 

Spørgsmål 
På Klima-, Miljø- og Teknikudvalget den 17. april 2023 spurgte Bent 

Roldgaard til status på træpolitik. 

Svar 
Administrationen har på Det Grønne Råds møde den 1. juni drøftet den 

kommende træpolitik. Der blev blandt andet drøftet: 

- Hvordan træerne i Hvidovre Kommune i dag bliver forvaltet og

driftet.

- Målsætninger fra andre kommuner og hvilke målsætninger, der er

kan være vigtige i forhold til en træpolitik i Hvidovre Kommune.

- Dilemmaer som for eksempel skyggegener fra træer og diverse

nedfald fra grene/blade i borgernes haver.

- Om den kommende træpolitik både skal omfatte kommunale og

private træer. Der var forslag om at starte med de offentlige træer

og opfordre grundejerforeninger til selv at lave en form for træpolitik

for deres areal.

- Hvilke træer, der er gode til at fremme biodiversiteten i Hvidovre.

- Om der skal være regler om kun at plante hjemmehørende træarter

eller om der også kan plantes andre træarter.

- Placering af ny bebyggelse i forhold til eksisterende ældre, høje

træer.

Det Grønne Råds bemærkninger vil blive indarbejdet i den videre proces. 

Administrationen forventer, at forelægge et oplæg til en træpolitik på Klima-

, Miljø- og Teknikudvalget i efteråret 2023. 

NOTAT 

HVIDOVRE KOMMUNE 

Center for Trafik og Ejendomme 

Vej og Park 

Sagsnr.: 23/11475 

Doknr.: 82712/23 

Dato: 27-06-2023 


